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Nacka Kommun 

Kommunstyrelsen 

2022-03-29 
TJÄNSTESKRIVELSE 
Dnr: KFKS 2021/1250 

Motion – Utredning av solcellspark i Ramsmora 
Motion den 13 december 2021 av Esa Örmä och Stephan Andersson (SD) 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande 
beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att kommunen i dagsläget inte har rådighet över mark i 
Ramsmora. Det kan inte heller anses rymmas inom kommunens uppdrag att utreda 
förutsättningarna för en solcellspark på platsen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning 
I en motion väckt den 13 december 2021 av Esa Örmä och Stephan Andersson (SD) 
föreslås att kommunen i samverkan med Boo församling utreder och undersöker vilka 
möjligheter som finns att etablera en solcellspark i Ramsmora. 
 
Kommunen är inte ägare till marken och har i dagsläget inte rådighet över aktuell mark. 
Därutöver bedöms det inte ligga i kommunens uppdrag att utreda förutsättningarna för 
en solcellspark. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I en motion väckt den 13 december 2021 av Esa Örmä och Stephan Andersson (SD) 
föreslås att kommunen i samverkan med Boo församling utreder och undersöker vilka 
möjligheter som finns att etablera en solcellspark i Ramsmora. 
 
Motionärerna anger att solceller ligger i tiden och är ett allt mer väletablerat sätt att 
producera fossilfri elektrisk effekt. Som ett lyckat exempel nämns solcellsparken i 
Linköping. Givet att alla omständigheter för en etablering av solcellspark är gynnsamma, 
bör kommunen gynna och hjälpa den som projekterar en solcellspark. Målet med 
utredningen måste vara att vägen till färdigställd solcellspark blir kort, om förutsättningar 
finns, med goda förberedelser för bygglov, byggnadstillstånd, nätkoncession och annat av 
samma slag. 
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Förslagen i motionen 
I motionen föreslås att 

• Kommunen i samverkan med Boo församling utreder och undersöker vilka 
möjligheter som finns att etablera en solcellspark i Ramsmora. 

Enheten för fastighetsförvaltnings utredning och bedömning 
Enheten för fastighetsförvaltning har i samråd med juridik- och kanslistaben utrett 
förslagen i motionen. 

Enheten konstaterar att Boo församling är ägare till den aktuella marken i Ramsmora och 
att kommunen i dagsläget inte har rådighet över marken. En dialog har sedan en tid förts 
med Boo församling om att anlägga konstgräsplaner i Ramsmora. Ett arrendeavtal mellan 
kommunen och Boo församling har tecknats efter beslut av kommunstyrelsen den 29 
mars 2021, § 121. Avtalet är villkorat bland annat av att kommunen erhåller erforderliga 
lov och myndighetstillstånd för arrendet, vilket ännu inte har skett. 

Utifrån att kommunen i dagsläget inte har rådighet över marken kan det inte anses vara 
kommunens uppgift att utreda om det finns förutsättningar att etablera en solcellspark på 
privatägd mark. Det är Boo församling som disponerar över marken och bestämmer hur 
marken ska användas. I dagsläget är stora delar av marken i Ramsmora upplåten till andra 
aktörer. 

Utifrån ovanstående föreslås kommunfullmäktige notera att kommunen i dagsläget inte 
har rådighet över den aktuella marken i Ramsmora. Utifrån gällande regelverk kan inte 
kommunen agera som försäljare av el utan kommunen kan endast producera den mängd 
el som kommunen själv har behov av. Det kan inte anses rymmas inom det kommunala 
uppdraget att producera el annat än för eget bruk. Det bedöms främst vara markägarens 
beslut att anlägga en solcellspark på sin mark.  

Sammantaget bedöms det inte rymmas inom kommunens uppdrag att utreda 
förutsättningarna för en solcellspark på platsen. I sammanhanget ska det lyftas att 
kommunens syfte med att arrendera området är att kunna nyttja denna för fotbollsplaner. 
Motionen får därmed anses färdigbehandlad. 

Ekonomiska konsekvenser 
Förslag till beslut bedöms inte medföra några ekonomiska konsekvenser. 

Konsekvenser för barn 
Förslag till beslut bedöms inte medföra några konsekvenser för barn. 
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Bilagor 
1. Motion den 13 december 2021 av Esa Örmä och Stephan Andersson (SD) 

 
 
 
 
Therese Alvén Christopher Arontaus 
Enhetschef Kommunjurist 
Enheten för fastighetsförvaltning Juridik- och kanslistaben  
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